
 

 

Број: 01/3-50-1-3-46/10 

Сарајево, 08. 06. 2010. године 

 

 

 

 

                                                          З А П И С Н И К 

       са 46. сједнице Комисије за спољну трговину и царине Представничког дома 

                   Парламентарне скупштине БиХ, одржане 08. јуна 2010. године 

 
 

 

Сједница је почела у 12 часова. 

Сједници је предсједавао  предсједавајући  Комисије  Славко Јовичић. 

Сједници су присуствовали чланови Комисиje: Шемсудин Мехмедовић, Мехмед 

Суљкановић,  Салко Соколовић, Екрем Ајановић и Љиљана Милашин.  

Оправдано су одсуствовали: Жељко Кузмановић, Јерко Иванковић Лијановић и 

Нермина Заимовић-Узуновић.    

Сједници  су присуствовали: Дарко Чобанов, замјеник директора Канцеларије за 

ветеринарство БиХ,  Миломир Драганић, предсједавајући  УО  Извозно-кредитне 

агенције БиХ, Ламија Козарић-Рахман, генерални директор Извозно-кредитне 

агенције БиХ,  Нада Рајковић, помоћник министра у ФМПВШ,  Јосип Красни, 

савјетник  министра у ФМПВШ, Ненад Пандуревић, секретар Комисије за спољну и 

трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације  Дома народа, Медина 

Делалић, виши стручни сарадник у Сектору за односе са јавношћу Парламентарне 

скупштине БиХ, Емира Чешљар, секретар Комисије за спољну трговину и царине, и 

Радомир Марјановић, стручни савјетник у Комисији. 

 

                                                  

За сједницу Комисије предложен је и уз допуну тачке  3. Текућа питања  једногласно 

усвојен сљедећи  

 

                                                     Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 

1. Усвајање Записника са 44. сједнице Комисије; 

2. Реализација Закључка са 78. сједнице Представничког дома – поновно разматрање        

Извјештаја о раду Управног одбора Извозно-кредитне агенције (ИГА) Босне и 

Херцеговине за 2009. годину;  

3. Teкућа питања: 

a)   упознавање са информацијом Канцеларије за ветеринарство БиХ поводом 

Закључка са 45. сједнице Комисије 

   б)  упознавање са Иницијативом Славка Јовичића (реализација Закључка                

                             Колегијума  Представничког дома са 132. сједнице, одржане 3. јуна 2010)  

 

  Ад. 1. Усвајање Записника са 45. сједнице Комисије 

Записник са 45. сједнице Комисије  усвојен је  једногласно, без примједаба. 

 



 

Ад. 2.  Реализација Закључка са 78. сједнице Представничког дома – поновно разматрање  

            Извјештаја о раду Управног одбора Извозно-кредитне агенције (ИГА) Босне и  

            Херцеговине за 2009. годину 

 

У уводним напоменама предсједавајући Комисије Славко Јовичић рекао је да је Управни одбор 

Извозно-кредитне агенције, на основу члана 14. став (3) Закона о оснивању Извозно-кредитне 

агенције Босне и Херцеговине, доставио  01. 04. 2010. године Парламентарној скупштини БиХ 

на разматрање Извјештај о раду Управног одбора Извозно-кредитне агенције БиХ за 2009. 

годину. 

Даље је подсјетио да је Koмисија  на 45. сједници, одржаној 11. маја  2010. године, разматрала 

Извјештај о раду Управног одбора  Извозно-кредитне агенције Босне и Херцеговине за 2009. 

годину те већином гласова прихватила Извјештај и предложила Представничком дому његово 

усвајање.  

Представнички дом је на 77. сједници, одржаној 12. маја 2010. године, одгодио расправу о 

овом извјештају, а на 78. сједници, одржаној 25. маја 2010. године, одлучио да одгоди расправу 

и обавезао Комисију да поново размотри Извјештај и достави Представничком дому ново 

мишљење. 

У поновном разматрању и расправи o Извјештају са прецизираним активностима УО Агенције 

учествовали су: Mиломир Драганић, Ламија Козарић-Рахман, Шемсудин Мехмедовић, Мехмед 

Суљкановић, Екрем Ајановић и Славко Јовичић. 

Миломир Драганић истакао је да се овај извјештај односи на 2009. годину, а с обзиром да је 

Агенција пословала с губитком у 2009. години у њему нису садржане активности Управног 

одбора за превазилажење овог стања. Даље је истакао да је остварени губитак резултат 

гаранције, реализоване на терет ИГА-е, а дате фирми „Панефин“ из Српца, што је отежало 

пословање, односно привремено, до наплате и поврата средстава по гаранцији, смањило 

вриједност расположивог капитала. Иако су средства дата по свим прописаним правилима и 

нормама, овај ризик уз тадашње пословање ове фирме био је непредвидив и резултат је губитка 

купаца и глобалне кризе. Пословна политика налаже да се средства врате по могућности из 

редовног пословања па ако то не буде могуће, реализацијом хипотеке на имовину ове фирме.  

Мехмед Суљкановић истакао је значај ове агенције и обавезу Комисије и Парламента да 

подрже њен рад поготово када се зна њен изричит задатак на подршци извозу. Пожелио је 

успјешнији рад Агенцији од досадашњег и предложио да будући извјештаји буду опширнији и 

детаљнији како би одмах били схваћени и усвојени. 

Након расправе Комисија се сагласила у оцјени да су: 

 активности Управног одбора током 2009. углавном  биле везане за подршку, праћење и 

надзор текућег пословања Агенције кроз усвајање извјештаја и информација о 

управљању и пословању Агенције; 

 спроведене  све најважније активности, донесене одлуке и покренуте иницијативе за 

несметано управљање и пословање Агенције у складу са законом и принципима 

здравог и сигурног пословања. 

 

Констатовано  је да су потешкоће у пословању Агенције у току 2009. године узроковане 

ефектима глобалне економске и финансијске кризе на пословање извозних предузећа, која су 

искључиви  клијенти Агенције. Извозна предузећа била су суочена са губитком тржишта у 

Европи и региону, падом цијена својих производа те немогућношћу адекватног финансирања 

код комерцијалних банака. Мандат Агенције је у преузимању ризика који нису прихватљиви 



 

комерцијалном сектору, а с циљем подршке извозном сектору. И у таквим условима расте 

потражња за услугама Агенције од стране извозника, посебно у дијелу осигурања, гаранција и 

факторинга, на коју Агенција није у могућности одговорити због ограничених средстава. 

Комисија је једногласно прихватила Извјештај о раду Управног одбор Извозно-кредитне 

агенције Босне и Херцеговине  за 2009. годину и предложиће поново Представничком дому да 

усвоји Извјештај о раду Управног одбора Извозно-кредитне агенције  Босне и Херцеговине за 

2009. годину.  

Ад. 3. Teкућа питања: 

      а)  упознавање са информацијом Канцеларије за ветеринарство БиХ поводом    

Закључка са 45. сједнице Комисије 

Предсједавајући Комисије подсјетио је присутне на Закључак са 45. сједнице Комисије по 

којем Канцеларија за ветеринарство БиХ треба да сачини и достави Комисији информацију о  

представци Ветеринарске коморе Федерације Босне и Херцеговине са доказима и чињеницама 

у вези са наводима из представке како би Комисија могла разматрати представку као тачку 

дневног реда. 

У расправи су учествовали: Дарко Чобанов, Нада Рајковић, Шемсудин Мехмедовић, Мехмед 

Суљкановић и Емира Чешљар. 

Емира Чешљар истакла је да из технички оправданих разлога,  по Закључку  усвојеном  на 45. 

сједнице Комисије, представку Ветеринарске коморе Федерације Босне и Херцеговине  није 

било могуће разматрати као тачку дневног реда. Информација Канцеларије за ветеринарство 

БиХ протоколисана је са 07. 06. 2010. године (подијељена члановима Комисије прије почетка 

46. сједнице). Због тога се реализација Закључка са 45. сједнице одгађа за 47. сједницу 

Комисије.  

        б)  упознавање са Иницијативом Славка Јовичића (реализација Закључка                

  Колегијума Представничког дома са 132. сједнице, одржане 3. јуна 2010. године 

 

Колегијум Прадставничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, на 132. 

сједници, одржаној 03. 06. 2010. године, разматрао је Иницијативу Славка Јовичића, посланика 

у Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ, поднесену на 77. сједници 

Представничког дома,  одржаној 25. 05. 2010. године о Информације УИОБиХ у вези  са 

судбином преко 2000 аутомобила који су у редовној судској процедури одузети бившим 

власницима и постали власништво државе, те одредио Комисију за спољну трговину и царине 

као надлежну да размотри предложену иницијативу и  Представничком дому  достави 

мишљење. 

У расправи су учествовали: Славко Јовичић, Радомир Марјановић и Шемсудин Мехмедовић. 

 

Након расправе  Комисија је једногласно усвојила  сљедећи з а к љ у ч а к:  

                Задужује се  Управа за индиректно опорезивање БиХ  да у сарадњи са надлежним 

министарством  сачини информацију о поријеклу, врстама, старости, локацијама и осталим 

релевентним подацима о овим аутомобилима, те евнтуалној  оправданости  предлога  из 

образложења иницијативе. Иницијативу такође треба доставити УОУИОБиХ и МСТЕОБиХ, уз 

молбу да информацију о утврђеном и предузетим мјерама доставе Комисији. 

 

Сједница је завршена у 13.30 часова. 

 

 

 Секретар Комисије                                                                        Предсједавајући Комисије 

   Емира Чешљар                                                                                  Славко Јовичић 


